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تیم های ایرانی که در لیگ قهرمانان آسیا حضور دارند و باید از اواخر شهریورماه در 

این بازی ها به میدان بروند در این فصل شرایط سختی را تجربه می کنند و با توجه 

به اینکه باید با تیمی کامل شده پا به این رقابت ها بگذارند، فرصت چندانی برایشان 

وجود ندارد که بتوانند در نقل وانتقالات حاضر شوند و علاوه بر آن با بازیکنان فعلی 

تیم شان هم تمدید قرارداد کنند.

حالا در این بین برخی تیم ها از مدت ها قبل تحرکات خود را در نقل وانتقالات آغاز 

کرده اند و توانسته اند با نفرات مدنظر سرمربی شان تمدید قرارداد کنند و همچنین 

مذاکرات موثری را هم با نفرات جدید داشته باشند؛ اما پرسپولیسی ها که در این 

چند سال گذشته جزء تیم هایی به شمار می رفتند که خیلی زود تکلیف نفرات فصل 

بعدشان را روشن می کردند و کار زیادی در فصل نقل وانتقالات نداشتند و همچنین 

جزء تیم هایی بودند که کمترین تعداد ورودی و خروجی را به ثبت می رساندند، در فصل 

جاری هنوز با بازیکنان تیم برای حضور در فصل آینده لیگ برتر به توافق نرسیده اند 

و این نگرانی ایجاد شده که مبادا مدیران فعلی نتوانند مثل سال های قبل اسکلت 

اصلی تیم را حفظ کنند. البته از گوشه و کنار هم خبرهای خوبی از شرایط ستاره های 

این تیم برای فصل آینده شنیده نمی شود و با این اوصاف باید حدود یک ماه دیگر صبر 

کنیم و ببینیم سرخ ها در بازی های آسیایی چه چهره ای به خود می گیرند و چقدر از 

خواسته کادرفنی برآورده می شود.

مذاکرهمستقیمتمدیدبعدازبازیامشب

جسته وگریخته شنیده می شود برخی بازیکنان سرخ با پیشنهاد تمدید قراردادشان 

مواجه شده اند تا مشخص شود بالاخره عزمی در باشگاه ایجادشده که آنها برای تمدید 

قراردادها اقدام کنند. البته این پیشنهادها به صورت جدی و رسمی نبوده و در حد 

پیغام و پسغام انجام شده است.

در این خصوص یکی از معاونان باشگاه پرسپولیس به »فرهیختگان« گفت: »هنوز هیچ 

پیشنهاد رسمی به بازیکنان برای تمدید قراردادشان ارائه نشده است، البته در دستورکار 

قرار گرفته که بعد از بازی برابر سایپا مذاکرات خود را با نفرات مدنظر کادرفنی که یا 

قراردادشان بعد از پایان جام حذفی تمام می شود یا بندهایی در قراردادشان وجود 

دارد که می توانند جدا شوند، آغاز کنیم و امیدواریم با همکاری بازیکنان خیلی زود 

این مرحله را به پایان برسانیم.«

البته شنیده می شود به احتمال زیاد روند این مذاکرت کند خواهد بود تا حواشی 

احتمالی آن، در آستانه دربی به تیم لطمه ای وارد نکند و مرحله اصلی بعد از 

مشخص شدن نتیجه نیمه نهایی جام حذفی آغاز می شود.

تاکیدیحییبهباشگاه؛قراردادهاحداقل2سالهشود

یکی از کارهای خوبی که در زمان مدیریت طاهری و گرشاسبی در پرسپولیس دنبال 

می شد این بود که بازیکنانی را که حتی یک سال از قراردادشان باقی مانده بود در میانه 

فصل به باشگاه دعوت می کرد و با او توافق می کردند که قراردادشان را حداقل یک سال 

دیگر تمدید کنند تا به این ترتیت تمام نفرات تیم حداقل 2 سال با پرسپولیس قرارداد 

داشته باشند. اما حالا کمتر بازیکنی را در پرسپولیس می بینیم که قرارداد 2ساله با 

این تیم داشته باشد و آنها یا قراردادشان در پایان بازی های این فصل به اتمام می رسد 

یا نهایتا یک سال دیگر از قراردادشان باقی مانده است.

در این خصوص شنیده ایم یحیی گل محمدی به مدیران باشگاه و افشین پیروانی 

تاکید کرده که حتما برنامه ریزی کنند تا قرارداد تمام نفرات تیم حداقل 2ساله شود تا 

هم خیال کادرفنی از بابت تیم و آینده اش راحت شود و هم باشگاه درصورت ترانسفر 

این بازیکنان به لیگ های خارجی بتواند درآمدزایی داشته باشد.

این موضوع درخصوص بازیکنان جدید هم صدق می کند و مدیران باشگاه تصمیم 

دارند هر بازیکنی، حتی اگر ستاره لیگ برتر بود را با قرارداد 2ساله به خدمت بگیرند 

و به هیچ عنوان زیر بار قرارداد یک ساله نمی روند.

هیچبازیکنیدرپرسپولیسپیشنهادخارجیندارد!

با اینکه خیلی از بازیکنان از همین حالا تهدید خود را آغاز کرده اند و با راه انداختن 

موج خبری، خودشان را در لیگ های اروپایی می بینند اما به غیر از علیپور که در پایان 

این فصل قراردادش تمام می شود و اگر دعوتنامه ای از تیمی داشته باشد به دست 

خودش و مدیربرنامه هایش می رسد، سایر ستاره های پرسپولیس مثل ترابی، نوراللهی، 

کنعانی زادگان، خلیل زاده و... پیشنهاد رسمی ندارند.

با توجه به اینکه این نفرات هنوز با پرسپولیس قرارداد دارند و یک فصل دیگر باید پیراهن 

سرخ را بر تن کنند، اگر پیشنهاد خارجی داشته باشند باید به باشگاه ارسال شود و طبق 

گفته یکی از مدیران باشگاه، برای هیچ کدام از بازیکنان پرسپولیس تا به امروز پیشنهاد 

خارجی یا داخلی به باشگاه ارسال نشده و صحبت از حضور آنها در فوتبال خارج از 

کشور بیشتر شایعاتی است که در فضای مجازی به آن پرداخته می شود. با این حال 

یکی از حربه های بازیکنان در فصل نقل وانتقالات این است که از پیشنهادات شان 

صحبت کنند تا بتوانند به این واسطه مدیران را برای شل کردن سرکیسه و قرار دادن 

بندهای دلخواه شان در قرارداد، تحت فشار قرار دهند.

دردسرخارجیهابرایباشگاه

یکی از صحبت هایی که این روزها بین فوتبالی ها مطرح می شود و حسابی سرگیجه آور 

شده، پیشنهادهایی است که بازیکنان ملی پوش و ستاره های لیگ برتری به تیم های 

فعلی و تیم های خواهان شان ارائه می کنند که هیچ منطقی در آن دیده نمی شود و 

شاهد این هستیم که برخی رقم قراردادشان را تا 5برابر بیشتر کرده اند.

همان طور که چند روز قبل خواندیم یک هافبک ملی پوش که هم استقلال و هم 

پرسپولیس را خواهان خود می بیند توسط مدیربرنامه هایش رقم 16میلیاردی ارائه 

کرده و البته تمام این پول را برای یک فصل می خواهد.

از این دست بازیکنان در 2 تیم مطرح پایتخت هم کم نداریم و بعد از اینکه خبر 

دادیم یکی از ملی پوشان استقلال برای تمدید قرارداد رقم بسیار بالایی را پیشنهاد 

کرده است، شنیده می شود دو ستاره پرسپولیس هم برای تمدید قرارداد و ماندن در 

جمع شاگردان یحیی رقم هایی حدود 10 میلیارد را درنظر گرفته اند و آن را به صورت 

تلویحی به گوش باشگاه نیز رسانده اند. یکی از افراد حاضر در باشگاه پرسپولیس در 

این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »برخی بازیکنان از اینکه بازیکنان خارجی تیم 

که یا سطح پایین تری نسبت به ستاره های تیم داشته یا در یک سطح قرار دارند، با 

نرخ امروز دلار دریافتی بالای 10 میلیارد دارند، ناراحت هستند و این را بارها به طرق 

مختلف به گوش باشگاه رسانده اند. حالا آنها برای اینکه از قافله بازیکنان خارجی 

عقب نمانند تصمیم گرفته اند دستمزد خود را براساس بازیکنان دلاری دریافت کنند.«

او ادامه داد: »به طور مثال اگر قرارداد رسن را 500 هزار دلار برای فصل جدید درنظر 

بگیریم، مبلغ قرارداد او به پول رایج کشور بیش از 10 میلیارد می شود و آنها هم از 

باشگاه انتظار دارند با آنها هم براساس نرخ دلار و مبلغی که برای خارجی ها درنظر گرفته 

می شود، قرارداد ببندند و درواقع این اتفاق نوعی حسادت به بازیکنان خارجی تیم 

است.« پیش از این نوشته بودیم یکی از بازیکنان هم پست با رسن به صورت علنی در 

رختکن، به مبالغ دریافتی این هافبک عراقی اعتراض کرده است و ظاهرا حالا عزمی 

ایجادشده که یا این خارجی ها در پرسپولیس نباشند یا آنها هم بتوانند به اندازه این 

خارجی ها پول بگیرند که البته این مساله می تواند منجر به جدایی رسن شود، چراکه 

ظاهرا اوساگونا و رادوشوویچ دستمزدشان نزدیک به نفرات داخلی است و فقط رسن 

است که برای تمدید قرارداد، رقم قابل توجهی دریافت خواهد کرد.
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میدهید؟

به نظر من عوامل و مسببان بسته شدن این قرارداد باید بازخواست شوند تا مشخص 

شود اصلا جریان چه بوده است و چه کسی پشت صحنه این ماجرا قرار داشته تا چنین 

رقمی برای ســـرمربی ای مثل ویلموتس در قرارداد نوشته شود، چراکه به عقیده من 

چنین رقمی برای این سرمربی اصلا قابل توجیه نیست. به نظر من این رقم سرسام آور 

است و با آن می شد بسیاری از افراد مستمند را مورد پوشش قرار داده و از سویی دیگر 

طرح های عمرانی در راســـتای آبادانی کشور انجام داد. الان هم وضعیت جامعه ما 

طوری است که مردم از لحاظ اقتصادی شرایط خوبی را سپری نمی کنند و در تنگنا 

قرار دارند. فکر می کنم چنین قراردادی باعث شده بسیاری از افراد جامعه به خصوص 

اهالی ورزش روی این قضیه حساس شوند و حالا تاکید داشته باشند تا با کسانی که 

مسبب چنین قراردادی هستند، برخورد شود. پول بیت المال کشور را که می شد از 

طریق آن امکانات ورزشی زیادی را ایجاد کرده و به خود ورزشکاران اختصاص داد را 

اکنون باید به یک سرمربی ناکام غرامت بدهیم، واقعا برای مردم این مساله قابل توجیه 

نیست، فکر می کنم این موضوع بزرگ ترین خیانتی بوده است که می توان آن را در 

تاریخ ورزش کشور به ثبت رساند. واقعا نمی دانم چه کسی پشت صحنه قرار داشته و 

مسببان آن چه افرادی هستند اما فرقی هم نمی کند، هر کسی که باشد باید او را به 

پای میز محاکمه کشاند تا حداقل مردم بدانند کسانی که به مملکت و ورزش و فوتبال 

ما خیانت می کنند، اینچنین رسوا می شوند.

کمیهمدرمورداستقلالصحبتکنیم.محمددانشگرحاشیهسازواخراج

شد.بهنظرمیرسدازاینلحاظفرهنگسازیخوبیبرایبازیکنانسرخابی

صورتنمیگیردوبرخیازآنهاهرکاریدلشانمیخواهدمیکنند.

فکـــر می کنم تعدادی از بازیکنانی که به این دو تیم می پیوندند چون خیلی راحت 

پیراهن آن را بر تن می کنند شاهد چنین رفتارهایی از آنها هستیم. مطمئنا اگر مثل 

زمان ما بود، فرق میکرد. زمانی که ما فوتبال بازی می کردیم می خواستیم به پیراهنی 

مثل پیراهن استقلال برسیم باید از هفت خوان رستم می گذشتیم تا به این پیراهن 

مقدس برسیم، اگر امروز هم این وضعیت بود دیگر شاهد این اتفاقات نبودیم. من 

به شخصه از دوران کودکی آرزو داشتم یک روز بتوانم پیراهن آبی تاج قدیمیا همان 

استقلال را بر تن کرده و در این تیم بازی کنم و تا آخرین روزی که پیراهن استقلال را 

بر تن داشتم نیز این پیراهن به قدری برایم ارزشمند و مقدس بود که حتی با آن عرق 

سر و صورت و تنم را هم خشک نمی کردم، حالا نمی دانم، الان کسانی که این پیراهن 

را بر تن می کنند شاید چنین قدر و ارزشی را برای آن قائل نیستند و نمی دانند به خاطر 

هوادارانی که در ســـرما و گرما به ورزشگاه می آیند و روی سکوها استقلال را تشویق 

می کنند، حداقل به خاطر آنها هم که شده باید با تمام وجود برای این تیم بازی کرده 

و از حواشی دوری کنند. یک بازیکن وقتی قرارداد می بندد دیگر تابع باشگاه، کادر 

فنی و سرمربی است و باید تا روزی که قرارداد دارد به پیراهن باشگاه متعهد و وفادار 

بماند، در این بین اگر مشکلی هم پیش آید می تواند آن را مدیریت کرده و با متانت 

و تدبیر و در حالتی دوستانه با سرمربی و مدیر باشگاه صحبت کند تا این کدورت ها 

حل شده و دشمن شاد نشود، نه اینکه بخواهد مطلب حاشیه ساز منتشر کرده و به 

وسیله آن هواداران را نگران کند.

درزمانناصرحجازیموردمشـــابهیبرایشماهمپیشآمدهبود.بهعنوان

بازیکناستقلالدرآنسالهاچطورباآنبرخوردکردید؟

بله درست است، با وجود اینکه بازیکن محبوب سکوها بودم و هواداران استقلال خیلی 

من را دوست داشتند اما هیچ وقت جو تیم را خراب نمی کردم و هیچ موقع مصاحبه ای 

نمی کردم که علیه تیم باشد. به نظر من بازیکنان باید تحت نظر و از سوی دیگر تابع 

باشگاه و سرمربی باشند، اگر هم اشتباهی از آنها سر می زند نباید جو را به هم ریخته 

و همه چیز را خراب کنند. مخصوصا الان که دو بازی مهم پیش روی استقلال است، 

یک بازی حساس مقابل شاهین بوشهر که  باید آن را ببریم و سهمیه بگیریم و بازی 

مهم تر از آن دیدار هفته آینده مقابل پرسپولیس در نیمه نهایی جام حذفی است که 

هواداران بی صبرانه در انتظار برتری در این دیدار به سر می برند، بنابراین بازیکن باید 

تابع مقررات باشـــگاه و حرف گوش کن باشد و بداند چه پیراهنی را بر تن می کند، 

چون این آرزوی همه فوتبالیست هاست که پیراهن استقلال یا پرسپولیس 

را بر تن کنند. ان شاءالله در آینده اتفاقاتی بیفتد که دیگر شاهد چنین 

مواردی نباشیم و بازیکنان قدر این پیراهن مقدس را بدانند. به نظرم 

بازیکنان باید هرشب این پیراهن را بوسیده و روی قلب خود بگذارند 

و بخوابند تا ارزش و قدر آن را بفهمند. این پیراهن مقدس اســـت و 

بازیکنان باید تحت هر شرایطی احترام هواداران را داشته باشند تا 

به امید خدا دیگر چنین مسائلی پیش نیاید.

استقلالدرحالیآمادهدربیمیشود

کهدوبازیکنکلیدیاســـتقلال

یعنیعلیکریمیوروزبهچشمی

مصدومهستند.بااینوضعیت

پیشبینیشـــماازاینبازی

چیست؟

استقلال باز هم بدشانسی 

آورد و فکـــر می کنم دو مهره کلیدی به خصـــوص علی کریمی که در این چند ماه 

اخیر یکی از آماده ترین هافبک های ایران بوده است را در این بازی از دست خواهد 

داد امـــا مهره های دیگری هم داریم که در این بازی بتوانند جایگزین علی کریمی 

شوند. این دیدار مساوی هم ندارد و فقط تیم برنده می تواند راهی فینال شود و به 

همین دلیل حساســـیت بالایی دارد، با این حال فکر می کنم استقلال با توجه به 

اینکه طی هفته های اخیر به جز دیدار با پیکان بازی های با صلابتی را پشت ســـر 

گذاشـــته و بازیکنان این تیم شـــاداب و از لحاظ روحی و روانی فنی و آماده بودند، 

اگر مثل بازی با ســـپاهان عمل کند و تمرکـــز و آمادگی اش را حفظ کند می تواند 

پرسپولیس را شکست دهد.

البتهپرسپولیسقهرمانشـــدهوازاینلحاظازآمادگیروحیروانیوفنی

مناسبیبرخورداراست.

درست است اما به خاطر شرایط استقلال در فاز حمله و به خصوص حضور دیاباته برای 

اولین بار در دربی این موضوع باعث وحشت پرسپولیسی ها شده است. به اعتقاد من 

استقلال در فاز هجومی بهترین تیم ایران است و سه تن از بهترین های لیگ ایران 

در خـــط حمله این تیم بازی می کنند. الان هم در جدول می بینید که چه از لحاظ 

گل زده و تفاضل و چه از لحاظ جدول گلزنان و پاس گل در همه آیتم ها استقلال و 

استقلالی ها حضور دارند و به نظر من در فاز حمله عالی هستیم اما یک مقدار نگرانی 

من به فاز دفاعی مربوط می شود. الان گویا چشمی هم مصدوم شده و اگر به دربی 

نرسد باید یک مدافع با تجربه در عقب زمین به استقلال کمک و تیم را جمع کند که 

ان شاءالله تا روز بازی دربی اقدامات و تدابیر لازم برای برطرف کردن این نقطه ضعف 

نیز انجام شود و آن را پوشش بدهند.

حتمامتوجهشدهایدکهسازمانلیگدربیانیهایاعلامکرددیگرهیچکدام

ازتیمهایایرانیحقامضایقراردادباسرمربیوبازیکنخارجیرانخواهند

داشت.

قطعا این اتفاق با توجه به تبعاتی است که به خاطر قرارداد ویلموتس پیش آمده چون 

الان همه نسبت به این قضیه ذهنیت بدی دارند با این حال اشتباه است که اگر 

بخواهیم این دو موضوع را به هم ربط داده و چون باید یک خسارت سنگین 

به ویلموتس بدهیم پس دیگر نباید از مربی و بازیکن خارجی استفاده شود 

و یک تصمیم و اقدام اشتباه به شمار می رود. اگر مربی و بازیکن خارجی 

که جذب می کنیم روی اصول و حساب کتاب باشد و قراردادهای صحیح 

و درستی با آنها بسته شود و بتوانیم آنها را مدیریت کنیم و نظارت صحیح نیز 

از سوی آدم های مطمئن صورت بگیرد به اعتقاد من ایرادی برای استفاده از 

آنها وجود ندارد و سطح فوتبال مان و کلاس مان هم بالاتر خواهد رفت و 

فوتبال ایران هم پیشرفت خواهد کرد. به نظر من جذب خارجی ها 

ایراد ندارد فقط به شرطی که آن کسانی که برای نظارت می گذارند 

یا کسانی که قرارداد می بندند آدم های سالمی باشند و پول 

بیت المـــال را بی خود و بی جهت خرج نکنند. به نظر من 

استفاده از مربی و بازیکن خارجی سطح فوتبال ایران را 

بالا می برد که متاسفانه الان استفاده از آن را ممنوع 

کرده اند و با این قضیه مخالفم.

نوریدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:قدرپیراهناستقلالرانمیدانندچونراحتبهآنرسیدند

پرسپولیس از استقلال وحشت دارد اما نگران خط  دفاعی هستم
قراردادویلموتسبزرگترینخیانتدرتاریخورزشایراناست

حسینیدروازهباناولتیممجیدیمیماند

فرعباسیگزینهمشترکسرخابیها

فرهیختگان  تیم فوتبال اســـتقلال با وجود اینکه در فصل نوزدهم 

رقابت های لیگ برتر از سیدحســـین حسینی استفاده کرده و او در 

این پســـت کمتر متزلزل نشـــان داده است، اما به عقیده بسیاری از 

کارشناســـان نداشتن یک دروازه بان جانشـــین مطمئن و درحد و 

اندازه های حسینی به عنوان گلر اول آبی پوشان طی فصل جاری باعث 

شد گلر شماره یک استقلال تحت هر شرایطی خود را در ترکیب ثابت 

این تیم دیده و همین موضوع روی عملکردش تاثیر منفی بگذارد، تا 

جایی که این دروازه بان در این فصل بعضا گل هایی را دریافت کرد که 

مورد انتقاد هواداران و رســـانه ها قرار گرفت. بر همین اساس شنیده 

می شود فرهاد مجیدی، سرمربی استقلال که حالا با ممنوع شدن 

جذب سرمربی و بازیکن خارجی تقریبا خیالش از نشستن روی نیمکت 

سرمربیگری این تیم برای فصل آینده راحت شده، نقشه های جدی و 

جدیدی را برای قفس توری استقلال در فصل آینده کشیده که ازجمله 

آنها می توان به مدنظر قرار دادن حبیب فرعباسی دروازه بان ملی پوش 

تیم فوتبال نفت مسجدسلیمان که در رقابت های مقدماتی انتخابی 

المپیک تیم امید را همراهی کرده بود، اشاره کرد. طبق شنیده های 

»فرهیختگان« مجیدی این دروازه بان را به عنوان یکی از ورودی های 

تیمش برای فصل بیستم در لیست خرید تیمش قرار داده و به باشگاه 

معرفی کرده است، اما نکته قابل توجه اینکه به خاطر عملکرد فرعباسی 

در نفت مسجدسلیمان این بازیکن برای فصل بیستم مشتریان زیادی 

پیدا کرده و حتی شنیده می شود یحیی گل محمدی نیز که رادوشوویچ 

را به عنوان سنگربان اصلی در اختیار دارد، به جذب فرعباسی به عنوان 

دروازه بان ذخیره مطمئن در فصل بیستم چشم دوخته است. 

یکاستقلالیآمد،یکاستقلالیمیرود

جداییاللهیارازفنرباغچهجدیشد

اللهیار صیادمنش فصل چندان خوبی را در فنرباغچه پشـــت سر 

نگذاشـــته و از مدتی پیش رسانه های ترکیه ای از احتمال جدایی 

او از این باشگاه خبر می دهند. شرایط او در این تیم پس از حضور 

ارول بولوت، سرمربی جدید بدتر هم شده و به نظر می رسد جدایی او 

تقریبا قطعی باشد. اردوی تدارکاتی فنرباغچه از دیروز آغاز شد که 

صیادمنش تنها بازیکنی است که در جمع آبی و زردها حضور ندارد 

و همین موضوع گمانه زنی رسانه های این کشور مبنی بر جدایی او 

را افزایش داده است. با پیوستن مامه تیام، مهاجم پیشین استقلال 

به این تیم احتمالا بولوت به فکر کم کردن تعداد مهاجمان تیمش 

خواهد بود و به همین دلیل تصمیم دارد این مهاجم ایرانی را به تیم 

دیگری واگذار کند.  سایت »آژانس اسپور« ترکیه از پیشنهاد یک 

تیم لیگ برتری این کشور برای خرید مهاجم سابق استقلال خبر 

می دهد و می نویســـد: »فنرباغچه به تازگی مامه تیام را به خدمت 

گرفته است و به نظر می رسد اللهیار صیادمنش، مهاجم جوان تیم 

باید به فکر تیم دیگری باشد. گفته می شود تیم آنکاراگوچو برای 

خریـــد این بازیکن ایرانی ابراز تمایل کرده و مذاکراتی را با مدیران 

فنرباغچه انجام داده است. احتمالا طی روزهای آینده تکلیف این 

انتقال مشخص خواهد شد.«


